

Protokół nr 1/2025
ze wspólnego posiedzenia
Komisji Rewizyjnej, Komisji Gospodarki Komunalnej i Spraw Obywatelskich, Komisji Kultury,
Oświaty i Sportu, Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji
w kadencji 2024-2029
z dnia 28 stycznia 2025 r.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Gospodarki Komunalnej i Spraw Obywatelskich, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 17.12.2024 r.
3. Plan pracy Rady. Harmonogram spotkań.
4. Plany komisji stałych.
5. Uchwała dotycząca wprowadzenia procedury tworzenia budżetu.
6. Oferta zajęć dla dzieci i młodzieży na ferie – CK Wisła i Hala Sportowa.
7. Informacja o wykazie dróg gminnych, które nie są własnością gminy.
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Pkt 1

O godz. 10.00 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu radna Ewa Janas otworzyła wspólne posiedzenie: Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji Rewizyjnej, Komisji Gospodarki Komunalnej i Spraw Obywatelskich, Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Przewodnicząca Komisji przywitała:

- Przewodniczącą Rady GiM Wyszogród Panią Joannę Misiakowską,
- Sekretarza GiM Wyszogród Panią Wiolettę Dobrowolską,
- Dyrektora Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Wyszogrodzie oraz CK Wisła Panią Małgorzatę Majewską,
- Dyrektora SP im. K. K. Baczyńskiego w Wyszogrodzie Panią Sylwię Szmulewicz,
- radcę prawnego Piotra Walisiewicza,
- Radnych, Sołtysów, Przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu,

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodnicząca Komisji odczytała porządek obrad i zapytała, czy ktoś chce wnieść zmiany do porządku obrad. Poinformowała, że otrzymała propozycję aby pkt 6 omówić po pkt 2. Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.

Błaszczyk Arkadiusz – „za”

Boszek Wanda - „za”

Buczyński Radosław- „za”

Dominikiewicz Barbara- „za”

Janas Ewa- „za”

Kiedrowska Karolina- „za”

Majewski Piotr – „za”

Misiakowska Joanna – „za”

Panek Agata- „za”
Pydyniak Elżbieta- „za”
Skopczyński Bartosz- „za”
Stelmach Marcin- „za”
Sumska Paulina- nieobecna
Szymerska Marzena- nieobecna
Tatarka Magdalena- „za”

Wyniki przedstawiają się następująco:

„Za” – 13 głosów,

„Przeciw” - 0 głosów,

„Wstrzymujących”- 0 głosów

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli porządek obrad.

Pkt 2

Kolejno, Przewodnicząca Komisji poinformowała, że przejdziemy teraz do przyjęcia protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji z dnia 17.12.2024 r. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

Błaszczyk Arkadiusz – „za”
Boszek Wanda - „za”
Buczyński Radosław- „za”
Dominikiewicz Barbara- „za”
Janas Ewa- „za”
Kiedrowska Karolina- „za”
Majewski Piotr – „za”
Misiakowska Joanna – „za”
Panek Agata- „za”
Pydyniak Elżbieta- „za”
Skopczyński Bartosz- „za”
Stelmach Marcin- „za”
Sumska Paulina- nieobecna
Szymerska Marzena- nieobecna
Tatarka Magdalena- „za”

Wyniki przedstawiają się następująco:

„Za” – 13 głosów,

„Przeciw” - 0 głosów,

„Wstrzymujących”- 0 głosów

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji.

Pkt 6

Kolejno, Przewodnicząca Komisji, poinformowała że przejdziemy teraz do tematu: Oferta zajęć dla dzieci i młodzieży na ferie – CK Wisła i Hala Sportowa.

Pani Małgorzata Majewska powiedziała, że dwutygodniowe ferie podzielone zostały na zajęcia w CK Wisła – 1 tydzień, w Bibliotece – 2 tygodnie. W poniedziałek 3.02 warsztaty tematyczne z dinozaurami, we wtorek wyjazd do kina na film *Dzielna banda i tajemnica zaginionego wujka*, w środę zajęcia taneczne z Danielem Borzewskim, w czwartek kino sferyczne pod kątem 360 stopni można poznać świat, w piątek bal karnawałowy połączony ze słodkim poczęstunkiem oraz konkurs na najpiękniejszy strój karnawałowy. W poniedziałek zajęcia literackie, we wtorek warsztaty teatralne z Pawłem Kołodziejskim, w środę gry i zabawy umysłowe, w czwartek spotkanie autorskie z poetą, w piątek zajęcia plastyczne. Dodała, że środki na zajęcia pozyskała z Miejsko-Gminnego Programu Komisji Alkoholowej.

Radna Paulina Sumska i radna Marzena Szymerska przybyły na salę posiedzeń.

Przewodnicząca Komisji zapytała czy wszystkie te zajęcia odbywać się będą w Bibliotece.

Pani Majewska odp. że pierwszy tydzień w Centrum Kultury tylko, drugi tydzień w Bibliotece. Zajęcia przeznaczone są dla dzieci od 6 do 12 lat. Propozycja chyba podpasowała, bo na warsztaty dotyczące dinozaurów zapisało się już ok. 20 dzieci od rana. Oferta jest urozmaicona, każdy znajdzie coś dla siebie.

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy ten film na który jest wycieczka, jest raczej dla dzieci młodszych.

Pani Majewska odpowiedziała, że nie jest to film dla maluszków, jest to film dla dzieci, ale raczej i starsze dzieci mogą go obejrzeć.

Przewodnicząca Komisji dodała, że może polecić film *Pieprzyć Mickiewicza 2*, bardzo dobry film, profilaktyczny, dobrze by było, żeby udało się pojechać większym autokarem i podzielić na dwie grupy, młodsze dzieci poszłyby na ta bajkę, a młodzież na ten film, naprawdę polecam.

Pani Dyrektor Szmulewicz powiedziała, że tytuł do niej nie przemawia. Sam tytuł niestety odpycha.

Radna Kiedrowska dodała, że jak powiedzieć rodzicom, że jedziemy na taki film.

Pani Szmulewicz dodała, że my walczymy z tym, żeby dzieci nie przeklinały, nie przeżywały a tutaj taki tytuł.

Przewodnicząca Komisji dodała, że walczymy też z empatią, w tym filmie jest mnóstwo empatii, tytuł nie oddaje tego filmu, powtórzmy jeszcze ten wyjazd, 7,8 klasa może jechać. Chodzi o to, że ktoś z naszych dzieci by pojechał, kto nie był. Nasze dzieci to nie tylko szkoła podstawowa, ale klasa 1,2,3 szkoły średniej.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jakby była potrzebna opieka to może jechać jako opiekun w czasie ferii. Zespół Szkół organizuje zajęcia na strzelnicy, przez całe ferie.

Pani Sekretarz zapytała, czy są to jakiejś konkretne grupy wiekowe.

Przewodnicząca Rady powiedziała że niby od 16 roku życia, ale mogą być też młodsi.

Pani Sekretarz zgłosiła, że jak wchodzi na stronę liceum, to ma komunikat zawartość niedostępna. Przewodnicząca Rady powiedziała, że strona jest publiczna. Nowych znajomych już nie możemy przyjmować, ale nie powinno być problemu z dostępem do strony.

Radna Kiedrowska zapytała, czy zajęcia są do południa, w jakich godzinach.

Pani Majewska odpowiedziała, że w zależności od rodzaju zajęć, godziny są różne, w Bibliotece najczęściej od 11.00, są też popołudniami.

Kolejno, głos zabrała Pani Sylwia Szmulewicz. Pani Dyrektor zaproponowała, żebyśmy porozmawiali na temat organizowania ferii na Hali Sportowej. Hala Sportowa w czasie ferii nie jest czynna w czasie pracy szkoły, ale od godziny 16.00 do 21.00. W tych godzinach mamy zatrudnionych 2 nauczycieli w-f, którzy sprawują opiekę nad osobami korzystającymi z Hali, przez cały rok. W takich godzinach pracy szkoły nie było czegoś takiego organizowanego, możemy ewentualnie zorganizować coś na świetlicy, warsztaty plastyczne, gry i zabawy. Od jakiegoś czasu Centrum Kultury przygotowuje te ferie, mając taki bogaty program zajęć w Bibliotece i w Centrum, będziemy robić sobie konkurencję, więc nie wiem czy ma to sens. Hala Sportowa, nie wyobrażam sobie że wyśle tam nauczyciela języka polskiego, żeby prowadził tam zajęcia. Nauczyciele w-f są tam po godzinach, więc nie wyobrażam sobie, że przyjadą od 8.00 rano i będą tam do 21.00 prowadzić zajęcia. Są osoby chętne, ja jestem po rozmowach z nauczycielami w-fu, możemy zajęcia w Hali Sportowej zorganizować w pierwszym tygodniu, w drugim tygodniu nie damy, każdy ma poplanowane urlopy, w tym pierwszym tygodniu zorganizowane by zostały turniej badmintonu, piłki ręcznej, tenisa stołowego, gimnastyka, Nauczyciele powiedzieli, że przychodzą w ramach pracy, współpracy z Dyrektorem Szkoły i nie chcą za to żadnego wynagrodzenia. Padła też propozycja, że może w drugim tygodniu można byłoby Orlik otworzyć i Liceum zorganizowałoby zajęcia dla dzieci.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że zaszło jakieś nieporozumienie, jeśli chodzi o ofertę zajęć dla dzieci z Gminy i Miasta Wyszogród, wskazana została Hala Sportowa, dlatego, że jest to obiekt zarządzany przez Panią Dyrektor, takie prośby są też ze strony rodziców, żeby ta Hala była bardziej dostępna. Pomysł zajęć na Hali Sportowej pojawił się ponieważ dużo dzieci zostaje, Pani Majewska przedstawiła bogatą ofertę zajęć na dwa tygodnie, ale jest to oferta dla młodszych dzieci, otwarcie Hali Sportowej, nawet 3 godziny, przez 5 dni w tygodniu, uważam że byłoby wyjściem racjonalnym, chodzą jakieś informacje, że ktoś komuś zabiera ferie, każdy nauczyciel ma prawo do ferii, nikt tych ferii nie może mu zabrać, w pierwszej kolejności ja zapytałam swoich instruktorów czy wyrażą zgodę, żeby ewentualnie zajęcia codziennie na strzelnicy prowadzić, wtedy ja pojechałam do swojego organu prowadzącego i przedyskutowałam kwestie zapłaty za ferie uważam, że jeśli ktoś poświęci swój wolny czas, należy się wynagrodzenie, za te godziny, osoby które prowadzi zajęcia, będą miały zapłacone jak za godziny ponadwymiarowe. To nie jest nie wiadomo jaki koszt i nie oczekuje się od nikogo, że ktoś będzie w czasie wolnym przychodził do pracy i pracował w czynie społecznym. Odnosnie zajęć na Hali, są to nauczyciele, którzy są zatrudnieni w szkole podstawowej. Ja pytałam jednego z moich nauczycieli, gotowy jest zorganizować zajęcia w drugim tygodniu.

Pani Dyrektor Szmulewicz odpowiedziała, że pierwszym tydzień ogarniemy swoimi nauczycielami, nie chcą za to pieniędzy.

Przewodnicząca Rady powiedziała, jeśli chcą pracować charytatywnie, to ich sprawa, ja te sprawę rozwiązałam inaczej, uważam, że należy się za to wynagrodzenie.

Pani Dyrektor Szmulewicz zapytała Przewodniczącą czy, jest możliwość aby Orlik został w drugim tygodniu ferii otwarty.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest możliwość otwarcia Orlika, pod warunkiem, że będzie ktoś kto rzuci okiem na dzieci.

Pani Sekretarz powiedziała, że niestety do nas zgłaszają i młodzież i rodzice, którzy mają zastrzeżenia co do działania Orlika, w takim znaczeniu, że nie jest dostępny w takim czasie i w takich godzinach, żeby młodzież mogła bezpośrednio z niego korzystać. Mówią też że muszą jeździć do ościennych gmin, mając taki obiekt na terenie swojej gminy i nie mogą z niego korzystać. Ta sprawa była już niejednokrotnie poruszana. Było też wystosowane pismo do Starosty i nie było reakcji.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że ktokolwiek się zgłasza, ma udostępnione. Jeśli ktoś przychodzi, musi być osobą pełnoletnią. Trudno, żebym ja udostępniła dzieciom Orlik, on jest z nazwy Orlikiem, ale nie jest Orlikiem, który spełnia warunki przy tworzeniu prawdziwych Orlików. Orlik z prawdziwego zdarzenia jest w Czerwińsku.

Radny Majewski powiedział, że ja wyszedłem z inicjatywą też do chłopaków grających w Stegnach, jeśli chcą klucz do Orlika i w takiej formie działamy, przychodzą do mnie, dostają klucz, mówię im, ma być porządek bo ja jestem za was odpowiedzialny. Jakby ktoś podjechał, to jesteście pod moją opieką, w razie czego to wyjechałem na chwilę do domu i zaraz wracam. Nigdy nie powiedziałem żadnym dzieciom, żeby nie korzystały. Jednym powiedziałem tylko, że jak zostawiają syf, to już więcej nie dostaną klucza. Nikomu nie odmówiłem i im udostępniam.

Pani Sekretarz powiedziała, że nie mówimy tu o grupach zorganizowanych, ja mówię, tu o pięciu czy sześciu osobach, które po prostu chciałyby pograć.

Przewodnicząca Rady zapytała kto weźmie odpowiedzialność za te dzieci, a samym dzieciom ja nie mogę dać klucza, bo różne rzeczy się mogą wydarzyć.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że tak jak Pani dyrektor nie wyobraża sobie wpuścić kogoś na Hala bez opieki, tak samo na Orlik. Trzeba to usprawnić.

Radna Tatarka powiedziała, że Hala jest codziennie dostępna, a Orlik nie.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że ktoś przychodzi z opiekunem to Orlik jest dostępny, nie było nigdy tak, żeby ktoś nie dostał klucza.

Pani Dyrektor Szmulewicz powiedziała, że chodzi o to, że na Hali nie przychodzą ludzie z opiekunem.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że chodzi o bezpieczeństwo.

Pani Dyrektor Szmulewicz zwróciła się do Przewodniczącej Komisji, że rozmawiała Pani ze mną w sobotę i proponowała, żeby pani woźna była pilnowała dzieci, bez opiekuna.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, żeby była i pilnowała porządku.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że absolutnie opiekun musi być.

Przewodnicząca Komisji powiedziała do Pani Dyrektor, że przyznałam Pani rację, że rzeczywiście tak nie może być.

Pani Dyrektor powiedziała, że ustalmy tak jak ma być zgodnie z prawem. Skierowała się do radnego Majewskiego, że jest w szoku zgadza się na takie udostępnianie klucza. Szczerze

powiedziawszy, absolutnie nie życzy sobie, żeby jej uczniowie chodzili na Orlik bez opieki. Jakby się tam coś stało poważniejszego, to podkłada się bardzo. Świadomie mówisz to i bierzesz na swoje barki. Ja jestem w szoku.

Rany Majewski powiedział, że ma tego świadomość. Powiedział do Pani Dyrektor, że tak samo, jak teraz robić przy chodzeniu na Stadion grup nieorganizowanych. Praktycznie na stadionie też powinien być opiekun.

Pani Dyrektor powiedziała, że nie o to chodzi, ty świadomie im mówisz, bierzesz to na swoje barki. Różnie może być, poślizgnie się czy coś i już kłopot. Wszystko może się zdarzyć. Pierwsze pytanie będzie takie, czy był opiekun.

Pan Mecenasa dodał że jest tak, że 10 lat może się nic nie wydarzyć, a przyjdzie taki moment że coś się komuś stanie.

Przewodnicząca Komisji zapytała Panią Dyrektor, w związku z tymi zajęciami na Hali, czy jest taka możliwość żeby zgłosiła się Pani do organu prowadzącego po pieniądze.

Pani Sekretarz powiedziała, że tak jak wszyscy zauważyli, jest organ prowadzący, zostawmy pewne rzeczy do przedyskutowania organowi prowadzącemu, który ma swoje kompetencje. Pani Burmistrz spotka się z Panią Dyrektor i porozmawiają. Poza tym, był złożony wniosek przez Szkołę Podstawową na półkolonie. Jeśli będzie pozytywny wynik to będą półkolonie, będą zajęcia sportowe, 9 lutego na hali będzie piknik profilaktyczny, będą dmuchańce, wstęp będzie wolny, będą różne zajęcia, każdy znajdzie coś dla siebie.

Pani Dyrektor powiedziała, że nie chciała nic mówić bo nie wie czy dostanie pieniądze, złożyła wniosek do Fundacji Lotto, na Odlotowe Ferie 2025 na organizację półkolonii. To jest dla klas 1 – 5,6. To jest wyjazd na kręgle plus kino, robienie biżuterii, zajęcia z gliny, takie zajęcia dla klas tych młodszych, i byłyby organizowane w drugim tygodniu ferii. Warunkiem było zorganizowanie 60 minut zajęć manualnych i 60 minut zajęć sportowych. Wyniki miały być ogłoszone tydzień przed feriami, ale dziś ich nie było. Projekt był dla gmin do 20 tys. mieszkańców. Nie chce żeby to szło w eter, bo może nie dostaniemy tych pieniędzy. To nie jest przemyślane, bo półkolonie muszą zgłosić do kuratorium oświaty. Kuratorium oświaty też musi rozpatrzyć wniosek. Jeśli w piątek dopiero rozpatrzą wniosek, to nie będzie czasu na zgłoszenie tego do Kuratorium.

Pani Sekretarz powiedziała, że wszystkie jednostki mają bogatą ofertę na ferie, każdy coś dla siebie znajdzie. Nawet młodzież starsza, od 16.00 hala jest czynna, można przyjść i czas sobie zorganizować. Szkoła w Rębowie i w Kobylnikach tak samo, mogą korzystać.

Przewodnicząca Rady zapytała czy od 16.00 do 21.00 Hala będzie czynna przez całe ferie.

Pani Sekretarz powiedziała, że całym rokiem Hala tak jest czynna.

Przewodnicząca Rady powiedziała że ja absolutnie nie myślałam, żeby było jasne, obarczać nauczycieli zatrudnionych w szkole podstawowej. W moim zamyśle, oczywiście, gdyby się zgodzili, chodziło o zwiększenie godzin tych zajęć na Hali, jakiś aneks do umowy dla tych nauczycieli, co prowadzą zajęcia na Hali, ja jednego nauczyciela, który wyraził zgodę, mogę mu pokryć wynagrodzenie za zajęcia w drugim tygodniu ferii.

Pani Sekretarz powiedziała, że myślę że zostawmy to organowi prowadzącemu, poradzimy sobie tutaj z tym własnymi siłami.

Pani Dyrektor Szmulewicz powiedziała, że np. 7 klasy w ferie chciałyby zorganizować turniej Fortnite. Byli u mnie czy w ferie moglibyśmy zorganizować, nawet już zrobiliśmy plakaty, ale do tej gry nie nadają się szkolne komputery, do turnieju zgłosiło się 40 osób, nie damy rady. Dzieciaki postanowiły sobie same zorganizować ten turniej. Jedna z mam zadzwoniła do mnie z pytaniem, czy to szkoła właśnie ten turniej zorganizowała. Oni nie wiem, czy przyjdą na ta halę, oni mają w końcu ferie i ten Fortnite będzie szedł 24 godziny na dobę, tam się zdobywa punkty, karty. Nie wiem, czy jest to sens żeby zatrudniać te dodatkowe osoby na Hale bo nie wiemy czy te dzieciaki przyjdą. Przyjdą 3 osoby i nie zrobimy turnieje.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że możemy rozłożyć te stoły do tenisa, przyjdzie te 8 osób i pogra sobie.

Radny Majewski powiedział że tak samo rozmawialiśmy z chłopcami w Stegnach, czy chcą, bo zrobimy 3 treningi w ferie, zamiast dwóch, żeby nie było tak, że zrobimy 3 treningi, a oni przyjdą tylko na wybrane dwa. Ciężko w tej chwili zmobilizować dzieci. Są tylko w telefonach. Jedyna okazją bez telefonu jest nasz obóz sportowy, zabieramy im telefony i komputery i są całkiem inni.

Radna Tatarka powiedziała, że chciałyby odnieść się do oferty ferii w mieście, fajna oferta dla dzieci młodszych, ale dla tych starszych dzieci to jest znakomita okazja, żeby złożyć wniosek do Komisji alkoholowej, żeby zorganizować im ten wyjazd na film dla młodzieży z liceum. Wcześniej, jak było omawiane sprawozdanie z Komisji

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że postaramy się w tym roku coś zorganizować, najważniejsze, żeby te ferie były bezpieczne.

Pani Majewska i Pani Dyrektor Szmulewicz opuściły salę posiedzeń.

Pkt 3.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji poprosiła Przewodniczącą Rady o przedstawienie Planu pracy Rady i Harmonogramu spotkań wraz z projektem uchwały.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że dostaliście Państwo na maile propozycje. Zapytała czy są uwagi do planu i terminów na cały rok.

Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 2 Pan Klemens Plichciński zapytał o daty sesji.

Przewodnicząca Rady odczytała daty zgodnie z harmonogramem. Dodała, że w maju że Raport o stanie Gminy przesunięty jest na czerwiec, ponieważ do końca maja Raport jest publikowany i przesłany radnym.

Następnie odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia plany pracy Rady Gminy i Miasta Wyszogród na 2025 r. Wobec braku pytań, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

Błaszczyk Arkadiusz – „za”

Boszek Wanda - „za”

Buczyński Radosław- „za”

Dominikiewicz Barbara- „za”

Janas Ewa- „za”

Kiedrowska Karolina- „za”

Majewski Piotr – „za”

Misiakowska Joanna – „za”

Panek Agata- „za”

Pydyniak Elżbieta- „za”
Skopczyński Bartosz- „za”
Stelmach Marcin- „za”
Sumska Paulina- „za”
Szymerska Marzena- „za”
Tatarka Magdalena- „za”

Wyniki przedstawiają się następująco:

„Za” - 15 głosów,
„Przeciw” - 0 głosów,
„Wstrzymujących”- 0 głosów

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie przyjęli projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i Miasta Wyszogród, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Pkt 4.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie planów pracy poszczególnych Komisji.

Jako pierwsza głos zabrała pani Wanda Boszko Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Wyjaśniła, że po konsultacji z członkami Komisji, plan został sporządzony kwartalnie, tak aby był bardziej plastyczny. Każdy z radnych zapoznał się planem.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Marzena Szymerska poinformowała, że plan zostaje mniej więcej w poprzednim brzmieniu, jednak dołożyła do miesiąca marca Informacje o stanie technicznym dróg po kontroli w terenie, będzie komisja objazdowa, zaprosiła wszystkich radnych do objazdu po drogach Gminy i Miasta Wyszogród.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji radna Elżbieta Pydyniak przedstawiła projekt planu pracy Komisji.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Janas poinformowała, że współgra z planem Rady, tak jak w ubiegłym roku zaplanowaliśmy objazd po placówkach oświatowych w sierpniu.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i spraw obywatelskich, powiedziała, że plan jest bardzo obszerny, chciała zwrócić uwagę na opiekę nad terenami powierzchni publicznych, nieprzekazanych nikomu do sprzątnięcia, niektóre tereny są bardzo zaniedbane, m.in. zejście do Wisły, schody, żeby na to zwrócić uwagę. Mamy coraz więcej przyjezdnych, te tereny publiczne, niebędące w zarządzie gminy.

Pani Sekretarz powiedziała, że czy są nasze czy nie, wysyłamy pracowników.

Kolejno, radna Karolina Kiedrowska odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy i Miasta Wyszogród.

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Błaszczyk Arkadiusz – „za”
Boszko Wanda - „za”
Buczyński Radosław- „za”

Dominikiewicz Barbara- „za”
Janas Ewa- „za”
Kiedrowska Karolina- „za”
Majewski Piotr – „za”
Misiakowska Joanna – „za”
Panek Agata- „za”
Pydyniak Elżbieta- „za”
Skopczyński Bartosz- „za”
Stelmach Marcin- „za”
Sumska Paulina- „za”
Szymerska Marzena- „za”
Tatarka Magdalena- „za”

Wyniki przedstawiają się następująco:

„Za” – 15 głosów,

„Przeciw” - 0 głosów,

„Wstrzymujących” - 0 głosów

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy i Miasta Wyszogród, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Pkt 5.

Kolejno, Przewodnicząca Komisji poinformowała, że przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad i poprosiła Przewodniczącą Rady o przedstawienie projektu uchwały w sprawie trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej.

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, skąd pojawił się pomysł podjęcia uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Żeby była jasno określona ścieżka jak się tworzy budżet, jakie są terminy, do kiedy jako radni sołtysi powinniśmy składać wnioski, żeby to było w formie pisemnej, taka formuła będzie dla wszystkich klarowna, nie będzie żadnych wątpliwości. Następnie odczytała projekt uchwały.

Radna Dominikiewicz zgłosiła, że treść uchwały jej się nie zgadza.

Pani Przewodnicząca Rady powiedziała, że aktualna wersja jest z wczoraj.

Radna Dominikiewicz powiedziała, że poświęciła czas na przejrzenie tego projektu, nawet w Fundacji Batorego opracowany jest dokument jak powinno to wyglądać, gminy uchwalają takie procedury.

Pani Sekretarz dodała, że my też mieliśmy taką uchwałę podjętą.

Radna Dominikiewicz zapytała, czy to będzie dokument prawa miejscowego, czy jest sens to podejmować.

Pan Mecenas odpowiedział, że nie.

Radna Dominikiewicz powiedziała, że Skarbnik i Burmistrz przygotowują budżet zgodnie z uchwałami. Terminy muszą być zachowane zgodnie z ustawami, opiniowanie w RIO musi być zachowane zgodnie z ustawami. Wnioski do budżetu są składane. Czy jest konieczność opracowania takiej uchwały, czy to nie jest obwarowanie jakiegoś opracowania budżetu, bo ktoś zarzuci że niezgodnie z procedura i nie będzie dobrze.

Pan Mecenas powiedział, że jeśli wejdzie uchwała, to trzeba się tej uchwały pilnować, żeby nie było jakiś problemów przed uchwaleniem budżetu, bo każdy coś może inaczej zinterpretować. Jej

zdaniem nie jest konieczne stanowienie tej uchwały, sens jest, ale jest to obwarowanie z którym może być kłopot.

Pan Mecenas powiedział, że po rozmowach, w zapisy nie wnikam, muszą być tak elastyczne, żeby nie blokowały pewnych działań.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że takie składanie wniosków na piśmie a nie ustnie to też jest zasadne.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że zapisy 1 paragrafu dotyczą obowiązków, które wykonuje Pani Skarbnik. W konstrukcji budżetu chodziło nam o to, żeby był termin, żeby nasze wnioski i propozycje były składane i tyle. Pani Burmistrz jeśli zajdą jakieś okoliczności, w żaden sposób jej czynności nie są zablokowane. Pani Burmistrz tworzy z Panią Skarbnik projekt budżetu. Każdy będzie wiedział do kiedy taki wniosek złożyć i tyle, 30 wrzesień to jest dobra data, w październiku według terminarza będziemy zajmować się podatkami, możemy podyskutować nad propozycjami. Burmistrz tworzy budżet wraz ze Skarbnikiem, my dalej jako rada możemy dyskutować.

Radna Dominikiewicz zapytała co z art. 15 ustawy o samorządzie, którego artykuły zostały uchylone. Powołujemy się na ten artykuł 15.

Pan Mecenas uzupełnił, że pierwotny projekt był dużo bardziej rozbudowany, ten jest uproszczony. Powiedział, że w wersji aktualnej art. 18 ust. 2 pkt 15 istnieje. A uchylony został ust. 3 i 4, na ten który się powołujemy. Artykuł 234 ustawy o finansach publicznych daje radzie gminy taką możliwość, z tego wynika ta kompetencja. Trzeba pilnować później tych zapisów pod liniijkę, dotyczących np składnia wniosków itd.

Wobec braku dalszych uwag, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

Błaszczyk Arkadiusz – „za”

Boszek Wanda - „za”

Buczyński Radosław- „za”

Dominikiewicz Barbara- „wstrzymuję się”

Janas Ewa- „za”

Kiedrowska Karolina- „za”

Majewski Piotr – „za”

Misiakowska Joanna – „za”

Panek Agata- „za”

Pydyniak Elżbieta- „za”

Skopczyński Bartosz- „za”

Stelmach Marcin- „za”

Sumska Paulina- „wstrzymuję się”

Szymborska Marzena- „za”

Tatarka Magdalena- „za”

Wyniki przedstawiają się następująco:

„Za” – 13 głosów,

„Przeciw” - 0 głosów,

„Wstrzymujących”- 2 głosów

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli projekt uchwały w sprawie trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Pkt 7.

Następnie, Przewodnicząca Komisji poprosiła Pana Artura Kaźmierczaka o przedstawienie informacji o wykazie dróg gminnych, które nie są własnością gminy.

Pan Artur Kaźmierczak powiedział, że Ustawa o drogach publicznych kategoryzuje nam drogi na: drogi krajowe, wojewódzkie, powiatowe, gminne, pozostałe drogi to drogi wewnętrzne. Przechodząc do tematu, podzieliliśmy te drogi na gminne i pozostałe. Drogi pozostałe, margines błędu to $\pm 3\%$. Bazowaliśmy na mapach które posiadamy.

Wykaz dróg o kategorii gminne. Odcinków dróg o kategorii gminne z numerami lub bez numeru, to 49, łączna długość tych 67,220 km. Drogi gminne na obszarze wiejskim to 26 sztuk, o długości 57,02 km. W Wyszogrodzie 10,2 km. Drogi o powierzchni utwardzonej (asfaltowej) reszta to drogi gruntowe, nawet z destruktem. Co do własności. GiM Wyszogród to 18 odcinków, władanie samoistne 14 odcinków, pozostałe inne to Skarb Państwa, większe możliwości są tam gdzie jest gospodarowanie lub zarząd mieniem Skarbu Państwa, i pozostałe np. prywatni właściciele, powiat, tych odcinków mamy 17.

Pozostałe drogi to te które nie są skategoryzowane według ustawy, drogi wewnętrzne, takich odcinków mamy 176, własność GiM 12, co stanowi 6%, władanie samoistne 100 odcinków 58% i gospodarowanie lub zarząd mieniem Skarbu Państwa to 57 odcinków i inne pozostałe 7 odcinków 13 %. Sumaryczne zestawienie dróg o kategorii gminne i pozostałe 225 odcinków, z czego 30 własność GiM Wyszogród, władanie samoistne 114 odcinków. Jeśli ktoś chce zasięgnąć informacje, mamy taką bazę stworzoną oddzielnie dla każdego sołectwa. Mówi się o regulacjach stanów prawnych dróg. Są trzy drogi regulacji dróg, zasiedzenie, specustawa, trzeci - nowa ustawa o szczegółowych rozwiązaniach dotyczących regulacji stanu prawnego niektórych dróg z 2023 roku. Ta ustawa która weszła w życie w 2023 odnosi się tylko do części dróg. Przed 2010 r. była możliwość, była takie okienko, gdzie wójt, burmistrz prezydent jedna decyzja składał do wojewody i mógł te drogi wszystkie, gdzie były władania samoistne, przechodziły na własność gminy. U nas nie było takiej akcji. Problem dotyczy 90% gmin w całej Polsce. Tam się źle zachowały Starostwa. One zajęły się tylko sobą, a gminy pozostawiły same sobie. Starostwa powinny to regulować. Nawet Generalna nie wprowadziła swoich dróg.

Pan Mecenass uzupełnił że zasiedzenie to najdroższa i najdłuższa droga.

Radna Dominikiewicz zapytała czy są jakieś drogi w regulacji.

Pan Kaźmierczak odpowiedział, że w tej chwili regulujemy drogi w Chmielewie.

Przewodnicząca Rady zapytała, że kończą się drogi, na które możemy składać wnioski, które są jeszcze możliwe do złożenia wniosku.

Pan Kaźmierczak powiedział, że wnioski możemy składać na te drogi, które są na własność lub na prawie rzeczowym, zarząd, gospodarowanie mieniem Skarbu Państwa. Z racji tego, że tam są mieszkańcy, potrzebny jest dojazd, możliwe jest też robienie dróg we wkładaniach samoistnych.

Pan Kaźmierczak powiedział, że pierwszy etap to regulacji, drugi etap to porządkowanie i księgi wieczyste. Procedura jest skomplikowana, ale nie jesteśmy sami jako gmina w takiej sytuacji.

Pan Mecenas powiedział, że zasiedzenie zawsze będzie problematyczne, ponieważ drogi przebiegają przez kilkadziesiąt działek, to zawsze będzie problematyczne.

Pan Kaźmierczak powiedział, że próbowaliśmy podjąć ten temat na drodze w Kobylnikach, w roku 2017, tam robiliśmy przez zasiedzenie, świadków próbowaliśmy zebrać, muszą jechać do sądu muszą to potwierdzić, najprostsza ale też kosztowana jest specustawa. Jest tam element odszkodowawczy dla właścicieli.

Pani Dominikiewicz powiedziała, że z tego co mówimy tutaj, wynika że nie wykorzystaliśmy tej szansy, co dawała komunalizacja. To było strasznie dużo pracy.

Pan Kaźmierczak powiedział, że w gminach działają oddzielne komórki, które się tylko tym zajmują.

Przewodnicząca Rady zapytała, czy może te informacje przekazać radnym od wysłania. Pan Kaźmierczak powiedział, że tak, tylko te informacje jeszcze musimy uporządkować. Aktualnie mamy papierowe książki dróg. W większości gmin są już bazy elektroniczne., koszt takiej bazy to 18 tys. netto po postępowaniu.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że trzeba pomyśleć, które drogi powinny być uporządkowane w pierwszej kolejności.

Pani Sekretarz powiedziała, że musimy pamiętać, że drogi muszą spełniać parametry, np. co do szerokości.

Pan Kaźmierczak dodał, że w naszym przypadku w tych 90% procentach będzie nas czekała specustawa, bo drogi nie spełniają parametrów. Krążymy w koło, z tych władz samoistnych czeka nas specustawa. Tak planujemy zrobić drogę w Rakowie przy granicy Starzyna.

Pkt 8.

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że przechodzimy do spraw różnych. Poprosiła o zabieranie głosu.

Przewodnicząca Rady odniosła się do kwestii zadbania terenu, wskazała, że do miasta przyjeżdża coraz więcej turystów, osobiście nie była na Górze Zamkowej, ale słyszała że nie do końca jest czysto, zapytała czy jest tam kamera, czy można byłoby rozliczyć te osoby, które bałaganią, czy można by jakiś monitoring tam zainstalować.

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jest systematycznie sprzątane, ale ten problem jest wszędzie, w parku, nad Wisłą.

Przewodnicząca Rady zapytała, czy tam jest kamera.

Pan Kaźmierczak dodał, że my zwracaliśmy uwagę Policji, ale oni twierdzą, że z monitoringu za zaśmiecanie nie mogą ukarać, patrol musi złapać kogoś na gorącym uczynku.

Radna Dominikiewicz powiedziała, że nie ma edukacji. Kiedyś zwróciła uwagę dziecku na rozsypany popcorn, odpowiedziało, że niech leży.

Radna Kiedrowska powiedziała, że my w szkołach uczymy, ale te dzieci wynoszą to z domu. Dziecko smarknie, wyrzuci chusteczkę, woźna sprzątnie. Pytam kto w domu za ciebie sprząta, odpowiada - mama. To wynosi się z domu.

Pan Kaźmierczak powiedział, że koło Kabanoska zwracał uwagę, że dziecko chodzi po stole ping-pongowym. Usłyszał, że to to jest tylko dziecko co to pana obchodzi.

Radna Dominikiewicz powiedziała że trzeba z tym walczyć.

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę na schody do pulpy, dwóch schodów brakuje tam jest niebezpiecznie.

Radna Karolina Kiedrowska powiedziała, że mieszkańcy ulicy Rębowskiej proszą o kosze na śmieci.

Przewodnicząca Rady zapytała czy może ewentualnie uzyskać numer telefonu jak lampy nie działają, na Kościuszki od starego ośrodka jednego dnia paliły się, jednego dnia nie.

Pan Kaźmierczak powiedział, że Energa o tym wie, oni tam mają przewód do naprawy. Awarie oświetlenia może zgłaszać każdy na numer 801 800 103. Tam gaśnie nagminnie, Energa doskonale wie, oni tam mają przewód do naprawy.

Radna Pydyniak zapytała o numer do Generalnej, np. tam jak na tym skrzyżowaniu był problem z oświetleniem.

Pan Kaźmierczak powiedział, że Generalna zgłasza to do gminy i my zgłaszamy. Drogomistrz robi z tego notatkę i do nas zgłasza. Przejdzie w Grodkowie Generalne przenosiła zasilanie i odłączyli oświetlenie na tym przejściu dla pieszych. Energa powiedziała, że doprowadzi to do porządku.

Radna Dominikiewicz poprosiła o światło przy Cmentarzu Żydowskim na Klasztornej, tam jest ciemno.

Radna Tatarka zapytała o zgłaszanie eternitu na posesjach.

Pan Kaźmierczak odpowiedział że limit mamy mały, zgłaszane to jest na bieżąco, rocznie mało jest odbierane tego eternitu, zatem na liście są czasami osoby z poprzedniego roku. Ale zgłaszać można. Jeśli ktoś raz głosił to nie musi już zgłaszać. Jeśli chodzi o oświetlenie. Ul. Rębowska i inne miejsca, wystąpiliśmy z wnioskiem do Energi, będzie przy przejściach bez kosztowa zmiana lamp, spotykamy się z Panem w przyszłą środę i będziemy rozmawiać o tym wszystkim.

Radna Janas przypomniał o lampie, którą zgłaszał Pan Biernat.

Radna Tatarka zgłosiła, że w Pozarzynie wyrwało w poprzek jezdni dosyć sporą dziurę.

Przewodnicząca zapytała o Strategię.

Pan Kaźmierczak odpowiedział, że w tej chwili główny nacisk stawiamy w Strategii pod kątem pozyskiwania środków zewnętrznych. Te nasze potrzeby, które mamy, muszą mieć w Strategii odzwierciedlenie, powołujemy się na to. Na spotkaniu mało było zewnętrznych osób. Na podstawie tych wszystkich spotkań firma przygotowała projekt Strategii.

Przewodnicząca Rady zapytała na jakie lata ta Strategia.

Pan Kaźmierczak odpowiedział, że na lata 2025-2030.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że w tym momencie nie do końca wiemy co będzie z tą S50 i z CPK, możemy sobie planować pewne rzeczy, ale nie wiemy co będzie. Nie wiemy na czym stoimy.

Pan Kaźmierczak powiedział, że do połowy roku strategia będzie opracowana. Zostawiamy sobie furtkę, żeby w 2029 nie robić nowego dokumentu, tylko aktualizację Strategii.

Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 2 Pan Plichciński zapytał wpłyniecie na osoby, które zawiadują posesją na przeciwko Kaltrusa. Tam jest ogrom śmieci, czy ktoś ma na to wpływ.

Pan Kaźmierczak powiedział, że z tego co pamięta, jedna rodzina zaczęła koło tego chodzić. Tam w tej chwili nie ma spadkobiercy.

Radna Dominikiewicz zapytała, dlaczego tam są zjazdy, na co pan Kaźmierczak powiedział, że jest to w obrębie skrzyżowania i tam Generalna musiała zrobić zjazdy.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu zamknęła wspólne posiedzenie wszystkich Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu



Ewa Janas

Protokół sporządziła: Emilia Ozdowska